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Verslag van de vergadering van de gemeenteraad van Laarbeek, gehouden op 9 november 
2023 in de raadszaal van het gemeentehuis. 
 
 
Aanwezig: 

F.L.J. van der Meijden   , voorzitter  
A.P.H van der Aa    , lid 
H.M.M. van Bree        , lid   
A.M. Brouwers        , lid   
W.G.M. van Dijk    , lid 
L.P. Engels-Strijbosch   , lid 
R.H.J. Fransen    , lid 
A.A.H.G. de Groot        , lid    
J.P.H. Gruijters    , lid    
J.B.J.A.M. Hendriks       , lid   
R.J.B. van Heugten    , lid 
N.A.J.M. Otten       , lid   
L.W.J. Peeters    , lid 
M. Sanders     , lid 
B.L.J. van Sinten   , lid  
M.H.A. Tijssen        , lid   
A.J.M. van de Ven-Vogels   , lid 
J.C.M. Verschuren        , lid   
A.G.M. van de Wijdeven   , lid 
F.P.A.C. van Zeeland   , lid 
R.A.G. van den Berkmortel  , wethouder 
J.H.C.M. Briels    , wethouder 
M.C. Slaets-Sonneveldt   , wethouder 
M.L.M. van Heijnsbergen  , griffier  
J.W.M. van de Ven    , gemeentesecretaris 
  
 
 

1. Opening en mededelingen en aanwijzing stemmingsvolgorde. 
De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen welkom. De heer De Groot 
wordt aangewezen om in geval van stemming als eerste zijn stem uit te brengen.  
 
2. Vaststelling agenda. 
Er hebben zich geen insprekers gemeld. De conceptagenda wordt vastgesteld.  
 
3. Vragenhalfuurtje. 
Er heeft zich niemand gemeld voor het vragenhalfuurtje. 
 
4. Vaststelling van de besluitenlijst van de openbare vergadering van 12 
oktober 2023. 
De besluitenlijst wordt volgens het concept vastgesteld.  
Mevrouw Engels merkt op dat in de motielijst de motie over zelfbewoningsplicht van 27 
januari 2022 niet correct is weergegeven. Dit wordt aangepast. 
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5. Ingekomen stukken. 
Het voorstel tot afdoening van de ingekomen stukken wordt vastgesteld.  
 
6. Voorstel tot vaststelling van de Grondnota 2023. 
De heer Van der Aa is akkoord met de grondprijzen voor sociale woningbouw. Hij maakt 
zich wel zorgen over eventuele tekorten in de exploitatie als er te weinig grotere 
woningen gebouwd gaan worden als gevolg de stijging van de grondprijzen voor deze 
sector. Hij wijst op de landelijke suggestie om in elke kern er een straatje bij te bouwen, 
waarbij wat hem betreft dan met name het accent dient te liggen op de mogelijkheden in 
Aarle-Rixtel en Lieshout. Hij pleit ervoor om de opmerking in de grondnota over stikstof 
te schrappen.  
Mevrouw Engels is eveneens verheugd over de bevroren prijzen voor sociale 
woningbouw. Dat is wat haar betreft een juiste keuze. Er wordt op die manier gestuurd 
op betaalbaarheid en de gemeente pakt regie. Zij is blij met de landelijke oproep voor de 
bouw van betaalbare woningen. Zij wijst erop dat er van alle lopende 
woningbouwplannen er niet een voldoet aan de uitgangspunten van dit moment. Dat 
vraagt eigenlijk om aanpassing van die plannen, ook al kost dat geld. 
De heer Sanders is ook lovend over het prijspeil in deze grondnota. Hij is ook blij met de 
aandacht voor de bouw van betaalbare koopwoningen en hoopt dat hier een stimulans 
van uitgaat.  
De heer Gruijters vindt het van belang dat de gemeente regie neemt. Ook hij vindt het 
goed dat de grondprijzen voor sociale woningbouw en bedrijfskavels niet verhoogd 
worden. Hij pleit opnieuw voor de invoering van een zelfbewoningsplicht en vraagt 
wanneer de raad een voorstel daarover tegemoet kan zien. Tot slot is hij van mening dat 
we zuinig moeten zijn met de schaarse grond en stelt hij voor om in de volgende 
grondnota aandacht te hebben voor het beperken van de perceel grootte waar mogelijk. 
Wethouder Slaets geeft aan dat het onderwerp stikstof in de volgende grondnota 
genuanceerder benoemd zal worden. Zij zal de complimenten van de raadsleden 
overbrengen. 
Wethouder Van den Berkmortel geeft aan dat veranderen van bestaande bouwplannen in 
de praktijk niet haalbaar is in verband met gemaakte afspraken. Waar mogelijk proberen 
we dat natuurlijk wel te doen. Hij ziet weinig heil in de suggestie van ‘een straatje erbij’ 
omdat dit in veel gevallen leidt tot problemen met de bodem en de waterhuishouding. 
Daar waar er wel mogelijkheden zijn en het ook een logische aansluiting betreft zal het 
college niet nalaten om daar invulling aan te geven. Hij is bereid om bij de volgende 
grondnota te kijken naar de mogelijkheid om te sturen op de grootte van bouwkavels. 
Hij wijst erop dat hierover bij ruimte voor ruimte kavels wel vaste afspraken gelden.  
De heer Van der Aa dient een motie in waarin het college verzocht wordt in kaart te 
brengen waar ‘een straatje erbij’ gebouwd kan worden. 
Deze motie is als bijlage aan deze besluitenlijst gehecht en maakt hier onlosmakelijk 
onderdeel van uit. 
 
Er volgt een korte schorsing. 
De vergadering wordt heropend. 
 
Mevrouw Engels is positief gestemd over de motie omdat zij wil denken in 
mogelijkheden.  
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De heer Sanders stelt vast dat het college al gebruik maakt van de mogelijkheden en 
vindt de motie daarom overbodig.  
De heer Gruijters deelt die mening.  
De heer Van Zeeland kan de motie steunen als die tekstueel wordt aangepast in die zin 
dat de opdracht aan het college geldt voor toekomstige plannen.  
De heer Tijssen vindt de motie eveneens overbodig en vindt dat het ambtelijk apparaat 
hier niet mee belast moet worden.  
Wethouder Van den Berkmortel heeft begrip voor de wens om meer woningen. Daar doet 
het college al alles aan om dat voor elkaar te krijgen, met name ook in Lieshout en 
Aarle-Rixtel. Het uitgangspunt van overal ‘een straatje erbij’ staat op gespannen voet 
met een goede ruimtelijke ordening. Daarnaast is het strijdig met het uitgangspunt om 
eerst te kijken naar de mogelijkheden voor inbreiding. Bij de opstelling van de 
Omgevingsvisie Kernen zal er aandacht zijn voor mogelijke locaties om te bebouwen.  
 
De voorzitter leest de strekking van de motie voor, die luidt als volgt: 
Verzoekt het college: 

• In kaart te brengen waar in de gemeente Laarbeek bij toekomstige plannen een 
straatje erbij kan worden gebouwd op basis van de nieuwe regelgeving omtrent 
kleinschalige woningbouwprojecten met het accent op (kleine) kernen Aarle-Rixtel 
en Lieshout. 

Vervolgens brengt hij de motie in stemming. Voor de motie stemmen de leden  
Voor de motie stemmen de leden Van der Aa, Van de Ven, Van Zeeland, Peeters en 
Engels. Tegen de motie stemmen de leden De Groot, Tijssen, Van Dijk, Brouwers, 
Hendriks, Van de Wijdeven, Fransen, Van Sinten, Verschuren, Sanders, Gruijters, Van 
Bree, Otten en Van Heugten 
De voorzitter stelt vast dat het voorstel met 14 stemmen tegen en 5 stemmen voor is 
verworpen. 
 
Hij brengt vervolgens het voorstel tot vaststelling van de grondnota in stemming. 
Geen van de leden verlangt een hoofdelijke stemming waarna de voorzitter vaststelt dat 
het voorstel unaniem is aangenomen. 
 
7. Voorstel tot vaststelling van de 2e Tussenrapportage 2023 gemeente 
Laarbeek. 
De heer Tijssen spreekt van een grillig verloop van een aantal onderwerpen. Hij stelt 
vast dat een aantal zaken achterloopt op de planning. Hij is echter van mening dat  
zorgvuldigheid belangrijker is dan snelheid. Tegelijkertijd stelt hij vast dat de meeste 
zaken binnen de planning lopen of zijn afgerond. Zijn fractie gaat akkoord met het 
voorstel.  
De heer Van der Aa stelt vast dat een twintigtal zaken buiten de planning loopt. Hij 
plaatst een kanttekening bij het tussentijdse positieve resultaat maar kan instemmen 
met het voorstel.  
Volgens mevrouw Engels ziet het er in zijn algemeenheid goed uit. Wat opvalt zijn echter 
de extra kosten van € 7.000 voor de pilot van de bibliotheek in Aarle-Rixtel. Zij verwijst 
De heer Van Sinten geeft aan dat de tussenrapportage uitvoerig is besproken in de 
Auditcommissie. Zijn fractie gaat akkoord met het voorstel.  
Mevrouw Otten heeft geen inhoudelijke opmerkingen. Volgens haar is het verklaarbaar 
dat een aantal zaken buiten de planning lopen. Haar fractie gaat akkoord. 
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De heer Van Zeeland gaat ook akkoord met het voorstel. Wel vraagt hij aandacht voor 
een goede en tijdige informatievoorziening voor ouderen over de mogelijkheden van het 
verkrijgen van een energietoeslag.  
Wethouder Briels geeft aan dat het aanvankelijke negatieve resultaat, als gevolg van de 
septembercirculaire, is veranderd in een positief resultaat. Het toont de grilligheid van de  
overheidsuitgaven. Er komt straks ook nog een december circulaire. De gemeente staat 
er echter nog steeds goed voor. Dat een aantal onderwerpen buiten de planning lopen is 
in veel gevallen goed te verklaren. Aan een aantal onderwerpen is het college nog niet 
toegekomen. Hij wijst erop dat sinds het opstellen van de tussenrapportage en de 
behandeling daarvan er wel al een aantal onderwerpen van rood naar groen zijn gegaan.  
Aangezien geen van de leden vraagt om een stemming, stelt de voorzitter vast dat het 
voorstel unaniem is aangenomen. 
 
8. Voorstel tot vaststelling van de Begroting 2024 gemeente Laarbeek. 
De algemene beschouwingen over de begroting worden afgetrapt door de heer Tijssen 
van PNL. Vervolgens geven mevrouw Van de Ven-Vogels namens het CDA, mevrouw 
Engels-Strijbosch namens de PvdA, de heer Verschuren namens ABL, de heer van 
Heugten van De Werkgroep en de heer Peeters namens Ouderen Appèl – Hart voor 
Laarbeek hun beschouwingen over de begroting. De teksten van de beschouwingen zijn 
als bijlagen bij deze besluitenlijst gevoegd. 
Tijdens de beschouwingen worden de volgende amendementen en moties ingediend. 
Deze amendementen en moties zijn als bijlage bij deze besluitenlijst gevoegd en maken 
hier integraal onderdeel vanuit. 
 
Het volgende amendement wordt ingediend: 
1. Amendement CDA – Historische verbinding Eyckenlust. 
Besluit: 
Ondergetekenden stellen voor het ontwerpbesluit, dat bij dit voorstel hoort, te  
wijzigen als volgt: 
1. Op pagina 9 van de Begroting 2024 onder Nieuw Beleid de tekst “Herstel historische 

verbindingen Eykenlust -Beek en Donk te schrappen;  
2. Op pagina 150 onder Lasten de bullet –“Eenmalige bijdrage/cofinanciering inzake 

project herstel historische verbindingen landgoed Eykenlust Beek en Donk ( 
Kadernota 2024) te schrappen; 

3. In de begroting 2024 het geraamde exploitatieresultaat 2024 positief bij te stellen 
met eenmalig € 650.000,-. 

 
De volgende moties worden ingediend: 
1. Motie PvdA – motie van treurnis m.b.t. beleid bibliotheek Aarle-Rixtel. 
Spreekt hierbij uit: 
• Het pijnlijk is te merken dat het college dusdanig weinig voeling heeft met de 
gemeenschap die zij vertegenwoordigt over het specifiek onderwerp bibliotheek in Aarle-
Rixtel. Daarom spreekt de PvdA fractie middels deze motie richting het college onze 
teleurstelling uit. 
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2. Motie DWG en ABL – Inkomensafhankelijke hulp bij huishouden WMO. 
Draagt het college op:  
1. Te onderzoeken of voor de hoogte van de eigen bijdrage aangesloten kan worden bij de 
tarieven uit de aangekondigde wetswijziging; (mensen die meer dan 185 procent van het 
sociaal minimum verdienen, zelf hun huishoudelijke hulp moeten regelen. Dat komt erop neer 
dat de grens voor wel of geen hulp uit de WMO op ongeveer 43.000 euro per jaar komt te 
liggen. Hierbij wordt uitgegaan van een gezinsinkomen). 
2. Over dit voorstel in overleg te treden met de adviesraad Sociaal Domein om de 
wenselijkheid en uitwerking te bespreken.  
3. Te onderzoeken of Laarbeek deze regeling zelfstandig kan invoeren en / of in 
samenwerking met de overige Peelgemeenten.  
4. Een voorstel hiervoor zo snel mogelijk aan de raad ter besluitvorming voor te leggen.  

 
3. Motie CDA en Ouderen Appèl – Hart voor Laarbeek – Burgerparticipatie – 

motiemarkt Laarbeek 2024.  
Stelt aan de Raad voor: 
• De eerste motiemarkt, fysiek of online, in Laarbeek te faciliteren voor 1 juni 2024 - 
zodat door raadsleden geadopteerde ideeën van inwoners ingediend kunnen worden als 
motie bij de kadernota 2025; 
• De middelen te reserveren voor ontwikkeling en realisatie van de motie-markt en de 
bijbehorende communicatie, binnen het budget voor burgerparticipatie en 
burgerinitiatieven; 
• De Griffier daartoe op te dragen contact te zoeken met één of meerdere  
gemeenten waar met succes al een motiemarkt is gehouden zodat de opzet van een 
motiemarkt duidelijk is. 
• Na de begrotingsvergadering 2025 een evaluatiemoment te prikken om deze vorm 
van burgerparticipatie te bespreken in het presidium. 

 
4. Motie CDA, PvdA en Ouderen Appèl – Hart voor Laarbeek – Realtime 

dashbord Sociaal Domein voor gemeenteraad. 
Draagt het college op;  
1. Binnen het bestuur van de GR Peelgemeente draagvlak te krijgen om  het bestaande 
regionale dashboard op korte termijn uit te werken tot een toegankelijke digitale 
informatiebron (realtime dashboard) voor de gemeenteraden op zowel regionaal als 
lokaalniveau zodat zij die ook zelf kunnen raadplegen  
2. De gemeenteraad te informeren over de voortgang van deze opdracht en voor de 
Kadernota 2025 te komen met een realtime-dashboard. 
Besluit de Griffier op te dragen: 
Deze motie te delen onder de gemeenteraden van de afzonderlijke gemeente van de GR 
Peelgemeente. 

De voorzitter schorst de vergadering.  
De voorzitter heropent de vergadering waarna de collegeleden achtereenvolgens ingaan 
op de beschouwingen en de gestelde vragen en ingediende moties en amendementen. 
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Wethouder Briels stelt vast dat partijen vooral zijn ingegaan op de inhoud van de 
plannen en dat er weinig opmerkingen zijn gemaakt over de financiën. De gemeente is 
financieel gezond. Er ligt een solide basis met lage lasten voor de inwoners. Hij maakt 
zich wel zorgen over de overheidsfinanciën en over de betaalbaarheid en uitvoerbaarheid 
van de zorg. Door het tekort aan personeel wordt er een zekere druk op de samenleving 
gelegd. Dat leidt tot forse uitdagingen. De stijgende kosten bij de gemeenschappelijke 
regelingen zijn vooral een gevolg van de gestegen lonen. Hij herkent de uitgesproken 
zorgen over de kwetsbaarheid van de regio door de afhankelijkheid van ASML. Het 
college is zich daarvan bewust. Het college maakt zeker werk van preventie op 
verschillende zorgterreinen. Hij verwijst daartoe naar de presentatie over het sociaal 
domein die enige tijd geleden aan de raad is gegeven.  
Wat de motie van het CDA betreft over het realtime-dashbord sociaal domein, merkt hij 
op dat hij begrip heeft voor het verzoek om informatie, met het oog op de controlerende 
en kader stellende rol van de raad. In overleg met de Auditcommissie wil hij aan die 
behoefte tegemoet komen. Hij merkt verder op dat de beschikbare informatie alleen 
kwantitatief van aard is en niets zegt over de kwaliteit. Er bestaat bovendien geen enkel 
draagvlak binnen de Peelgemeenten om een dergelijke voorziening op te tuigen.  
Verder merkt hij op dat de gevraagde informatie in feite al beschikbaar is via de 
kwartaalrapportages van de GR Peelgemeenten. De motie wordt door hem dan ook 
ontraden.  
Wethouder Slaets geeft aan dat zij op een later moment bij de presentatie van het 
groenplan nader zal ingaan op de gemaakte opmerkingen over het groenbeheer.  
Ook de stand van zaken met betrekking tot de toekomst van het zwembad wordt verder 
uitgewerkt en zal zij zo snel mogelijk voorleggen aan commissie en raad. Zij wijst erop 
dat de Franciscushof in Lieshout eigendom is van Wocom, waarmee goede gesprekken 
worden gevoerd. Zij is bereid onderzoek te doen naar de mogelijkheid om de eigen 
bijdrage voor hulp bij huishouden WMO inkomensafhankelijk te maken. Hierover zal zij 
ook in overleg treden met de adviesraad en met de Peelgemeenten. Verder wil zij 
ervaringen ophalen bij gemeenten die hier al uitvoering aan geven. Er is ambtelijke 
capaciteit om dat te onderzoeken. Het amendement van het CDA wordt door haar 
ontraden. De raad heeft in meerderheid besloten geld te reserveren voor de historische 
verbinding met landgoed Eyckenlust. De definitieve plannen van de erfgoeddeal, waar de 
brugverbinding onderdeel van uitmaakt, zullen te zijner tijd aan de raad worden 
voorgelegd. De motie over de organisatie van een motiemarkt in het kader van het 
bevorderen van de participatie wordt eveneens door haar ontraden. Inwoners worden al 
op allerlei manieren betrokken bij gemeentelijke plannen. We moeten ervoor waken dat 
er geen valse verwachtingen worden gewekt. Naar aanleiding van de motie van de PvdA 
over de besluitvorming met betrekking tot de bibliotheek in Aarle-Rixtel merkt zij op dat 
het college heeft gehandeld binnen de opdracht en de kaders die de raad heeft gesteld.  
De besluitvorming daaromtrent is op democratische wijze tot stand gekomen. Naar haar 
mening kan het college daarin dan ook niets worden verweten, en doet de motie geen 
recht aan de inzet van het college in de samenleving. Zij betreurt dan ook de 
woordkeuze in de motie.   
Wethouder Van den Berkmortel merkt op dat de besluitvorming over de aanleg van een 
rotonde bij de Deense Hoek door verschillende redenen veel vertraging heeft opgelopen.  
In de huidige omstandigheden is het wellicht wijs om aansluiting te zoeken bij het 
besluitvormingsproces over het snelfietspad. Het streden is nog steeds om de aanleg van 
de rotonde zo snel mogelijk uit te voeren. Er wordt gewerkt aan plannen voor 
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premantelzorgwoningen. Zodra de Huisvestingswet in werking is getreden zal er ingezet 
worden op het voor 50 % toewijzen van woningen aan eigen inwoners. De bouw van  
betaalbare huurwoningen heeft de constante aandacht. De prioriteiten die in de 
beschouwingen worden genoemd worden herkend. Daar is hij dagelijks mee bezig. 
De burgemeester geeft aan dat hij de raad op 30 november zal bijpraten over 
handhaving en ondermijning en den inzet van Boa’s en politie daarbij. Hij onderhoudt 
korte lijnen met de handhavers, die zeer gecommitteerd zijn. Naar aanleiding van de 
illegale carnavalsactiviteiten in het afgelopen jaar merkt hij op dat hij in gesprek is met 
de carnavalsverenigingen. Hij wacht een voorstel van hen af en is in beginsel positief 
over de mogelijkheden. Hij maakt zich zorgen over de ambtelijke capaciteit op het 
gebied van ICT. In zijn algemeenheid is er sprake van een schaarse markt wat personeel 
betreft. Het blijft lastig om alle vacatures te vullen omdat de concurrentie groot is. 
Samen met de andere Peelgemeenten is er een collectief gevormd om mensen 
perspectief te kunnen bieden. Hij wijst er tot slot op dat er ondanks de beperkte 
capaciteit toch veel werk wordt verzet. Dat verdient een compliment aan het ambtelijk 
apparaat.   
 
Mevrouw Engels dient een motie van Treurnis in die zij kort toelicht. Zij steunt het 
amendement van het CDA. Met de motie van De Werkgroep en ABL is zij het inhoudelijk 
eens. Wel heeft ze moeite met de uitvoeringstoets en is de motie volgens haar niet in lijn 
met de beoogde harmonisatie van regelingen binnen het sociaal domein. Verder vraagt 
zij zich af of het onderzoek nog wel zin heeft met het oog op de aankomende 
wetswijziging en of een dergelijke maatregel strijdig is met de wet.  
De motie van het CDA over participatie steunt zij niet omdat de nieuwe 
vergaderstructuur al voldoende mogelijkheden voor participatie biedt. 
De heer Van Heugten geeft aan dat zijn partij het amendement van het CDA niet steunt. 
De raad is eerder in meerderheid akkoord gegaan met de reservering van de middelen 
voor de brugverbinding. Dan is het ook een logisch gevolg dat dit wordt opgenomen in 
de begroting. De motie van CDA over participatie wordt ook niet gesteund. Hij wil de  
evaluatie van de vergaderstructuur afwachten. Bovendien zijn er al diverse 
mogelijkheden voor inwoners om te participeren. De motie over het realtime dashbord 
wordt ook niet gesteund. De raad krijgt al voldoende informatie en moet bovendien zijn 
rol niet op detailniveau maar op hoofdlijnen uitvoeren. De motie van de PvdA vindt hij 
teleurstellend en kwetsend. De raad heeft in een democratische proces een afgewogen 
keuze gemaakt. Deze motie vindt hij dan ook ongepast. 
De heer Peeters merkt op dat zijn fractie geen moties indient omdat die toch allemaal 
door de coalitie worden weggestemd. Het valt hem op dat een aantal van die 
onderwerpen dan via vergelijkbare moties van de coalitie dan toch de benodigde 
aandacht krijgen. Tot slot moet hem van het hart dat er bij zijn fractie regelmatig 
signalen binnenkomen van inwoners die bij herhaling niet goed geholpen worden door de 
ambtelijke organisatie.  
De voorzitter maakt enkele opmerkingen over de toonzetting van de heer Peeters. 
Dat mensen slecht geholpen worden door de ambtelijke organisatie is zeker niet de 
norm. Daar waar dat wel het geval is hoort hij graag om welke concrete gevallen het 
gaat zodat die de benodigde aandacht krijgen.  
De heer Van Zeeland denkt dat de motie over het realtime dashbord een goede aanzet is 
om de raad meer in positie te brengen. Hij ziet er wel voordelen in en zal de motie dan 
ook steunen.  
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De motie over participatie via een motiemarkt lijkt hem een goede manier om inwoners 
meer te laten participeren. Hij is het verder eens met het amendement van het CDA 
omdat zijn fractie niets ziet in het realiseren van een brugverbinding met landgoed 
Eyckenlust. De motie van de PvdA vindt hij een te zwaar middel en zal hij daarom niet 
steunen. 
De heer Tijssen stelt aan de indieners voor om de motie over een onderzoek naar een 
inkomensafhankelijke bijdrage voor huishoudelijke hulp WMO aan te houden in 
afwachting van de feiten over de situatie in Laarbeek. Hij wil weten wat het tijdspad is 
bij een eventueel onderzoek maar wil in elk geval geen eigen lokale regeling die afwijkt 
van die van andere gemeenten. Het amendement van het CDA steunt zijn partij niet.   
Wat de motie over participatie betreft is hij van mening dat inwoners al allerlei 
mogelijkheden hebben om te participeren. Hij verwijst in dit verband naar de nieuwe 
vergaderstructuur die naar zijn mening eerst geëvalueerd moet worden. De motie over 
het realtime dashbord vindt hij geen wenselijke ontwikkeling. De controller van de 
gemeente werkt al aan mogelijkheden om de raadsleden meer inzicht te geven in de 
financiële cijfers. Wat de motie van de PvdA sluit hij aan bij de woorden van de heer Van 
Heugten.  
Mevrouw Van de Ven steunt de motie van De werkgroep en ABL niet omdat een dergelijk 
onderzoek ambtelijke capaciteit kost. De noodkreet van de PvdA in de motie van treurnis 
vindt zij een te zwaar middel en zal zij daarom niet steunen. De motie over de 
organisatie van een motiemarkt wil zij aanhouden. Het door haar ingediende 
amendement op de begroting wil zij in stemming gebracht zien. De brugverbinding is 
volgens haar een essentieel onderdeel van de erfgoeddeal. Zij is daarom bang dat de 
raad niet meer terug kan wat betreft dit onderdeel. Ten aanzien van de motie van de 
PvdA wil zij eerst nog overleg voeren. Zij pleit tot slot voor voldoende ruimte voor de 
jeugd van Laarbeek om activiteiten te organiseren zoals met carnaval. 
De voorzitter verwijst naar het evenementenbeleid van de gemeente. Er bestaan al 
ruime mogelijkheden voor de jeugd om activiteiten te organiseren. Waar mogelijk wordt 
daar medewerking aan verleend. Tegen excessen wordt echter wel opgetreden. 
De heer Verschuren zal het amendement niet steunen. De keuze voor wel of geen brug 
is nog niet gemaakt en wordt pas later beoordeeld. De motie van de PvdA vindt hij op 
zich al treurig. De pilot wordt mede in gang gezet op initiatief van de bibliotheek zelf en 
is tot stand gekomen in een normaal democratisch proces. Hij neemt afstand van de 
gekozen bewoordingen en keurt deze af. Participatie van inwoners juicht hij toe maar 
ook hij is van mening dat er al veel mogelijkheden zijn om te participeren. De nieuwe 
vergaderstructuur dient eerst geëvalueerd te worden. De raad heeft een controlerende 
taak en krijgt daarvoor al veel informatie. De motie realtime dashbord gaat teveel in op 
de uitvoering en hoort niet bij de raad thuis. Die motie zal zijn partij dan ook niet 
steunen. 
Mevrouw Van de Ven geeft aan dat de motie die haar partij heeft ingediend over de 
invoering van een realtime dashbord naar aanleiding van de antwoorden van de 
portefeuillehouder wordt ingetrokken. 
Mevrouw Engels licht toe dat haar motie van treurnis niet gaat over de inhoud. Zij heeft 
zich neergelegd bij de uitkomst van het democratisch proces. Zij heeft getracht met 
respect uiting te geven aan haar gevoelen omtrent de behandeling van dit onderwerp en 
verwacht ook dat daar met respect op wordt gereageerd.  
De voorzitter geeft aan dat de motie naar zijn mening niet los gezien kan worden van de 
inhoud. Het is dan ook logisch dat de portefeuillehouder daar dan ook aan refereert. Een  
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motie van treurnis is een zwaar middel. Hij benadrukt dat de leden van het college elke 
dag met veel inzet en toewijding in de gemeenschap staan en daarbij ontvankelijk zijn 
voor de signalen die worden afgegeven. Niet alles loopt perfect voor iedereen maar er 
moeten nu eenmaal keuzes gemaakt worden. Het democratisch proces is in dit geval fair 
en eerlijk verlopen. Dat er teleurstelling bestaat over de uitkomst is te begrijpen maar 
de toonzetting van de motie is in zijn ogen te algemeen en te zwaar.  
Mevrouw Engels benadrukt dat haar motie enkel betrekking heeft op het proces met 
betrekking tot de bibliotheek in Aarle-Rixtel.   
 
De vergadering wordt geschorst. 
De vergadering wordt heropend. 
 
Mevrouw Engels spreekt van een misverstand over de intenties van de motie. Zij 
herhaalt dat die enkel betrekking hebben op het proces met betrekking tot de 
bibliotheek in Aarle-Rixtel. Zij staat nog steeds achter de motie maar wil de strekking 
ervan wel verduidelijken door in het dictum specifiek te benoemen dat de motie enkel 
betrekking heeft op het proces met betrekking tot de bibliotheek in Aarle-Rixtel. De tekst 
van de motie wordt dienovereenkomstig aangepast.  
Wethouder Slaets geeft aan dat op een informele manier informatie vergaard kan 
worden bij het rijk en bij de Peelgemeenten over de invoering van een 
inkomensafhankelijke bijdrage voor huishoudelijke hulp. Het is wel lastig om daar een 
tijdplanning aan te hangen. Zodra die informatie bekend is komt zij daarmee terug.  
De heer Verschuren is verdrietig over de sfeer in de raadszaal en wil niet bijdragen aan 
een negatieve discussie. Hij is het niet eens met het amendement van het CDA en ook 
niet met de motie van de PvdA. Het voorstel tot vaststelling van de begroting wordt door 
zijn fractie van harte gesteund. 
De heer Van Heugten is blij dat de wethouder bereid is te onderzoeken wat de 
mogelijkheden zijn voor de invoering van een inkomensafhankelijke bijdrage voor 
huishoudelijke hulp. De motie van De Werkgroep en ABL over dit onderwerp is daarom 
op dit moment niet nodig en zal worden aangehouden.  
  
De voorzitter stelt vast dat het amendement van het CDA en de motie van treurnis van 
de PvdA nog in de race zijn. De moties van De Werkgroep/ABL over de 
inkomensafhankelijke bijdrage voor huishoudelijke hulp en de motie van het CDA over 
participatie worden aangehouden. De motie van het CDA, PvdA en Ouderen Appèl – Hart 
voor Laarbeek over het realtime dashbord is ingetrokken.  
 
Hij brengt vervolgens het amendement van het CDA in stemming. 
Voor het amendement stemmen de leden Van der Aa, Van de Ven, Van Zeeland, Peeters 
en Engels. Tegen het amendement stemmen de leden De Groot, Tijssen, Van Dijk, 
Brouwers, Hendriks, Van de Wijdeven, Fransen, Van Sinten, Verschuren, Sanders, 
Gruijters, Van Bree, Otten en Van Heugten. 
De voorzitter stelt vast dat het amendement met 14 stemmen tegen en 5 stemmen voor 
is verworpen. 
 
De voorzitter brengt het voorstel tot vaststelling van de begroting 2024 in stemming. 
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Mevrouw Van de Ven geeft in een stemverklaring aan dat haar partij tegen de begroting 
zal stemmen vanwege het feit dat zij het niet eens is met de reservering van cruciale 
middelen voor de realisering van een brugverbinding met landgoed Eyckenlust.  
Geen van de leden verlangt een hoofdelijke stemming waarna de voorzitter vaststelt dat 
het voorstel tot vaststelling van de begroting 2024 is aangenomen met 17 stemmen voor 
en 2 stemmen (CDA) tegen. 
 
Tot slot brengt de voorzitter de motie van treurnis van de PvdA in stemming. De 
strekking van de motie luidt als volgt: 
Spreekt hierbij uit: 
• Het pijnlijk is te merken dat het college dusdanig weinig voeling heeft met de 
gemeenschap die zij vertegenwoordigt over het specifiek onderwerp bibliotheek in Aarle-
Rixtel. Daarom spreekt de PvdA fractie middels deze motie richting het college onze 
teleurstelling uit.  
Geen van de leden verlangt een hoofdelijke stemming, waarna de voorzitter vaststelt dat 
alleen de PvdA voor de motie stemt en alle andere partijen tegen stemmen. Daarmee is 
de motie met 1 stem voor en 18 stemmen tegen verworpen. 
 
9. Voorstel tot vaststelling van de wijzigingen op de begroting 2023. 
De raad besluit zonder hoofdelijke stemming volgens het voorstel van burgemeester en 
wethouders. 
 
10. Sluiting. 
De voorzitter sluit de vergadering. 
 
Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van 23 november 2023. 
 
 
 
 


